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Стелла Маріс надає 
морякам практичну 
та інформаційну 
підтримку
 і уважного 
співрозмовника


Sea Prayer

БЕЗКОШТОВНИЙ 
ДОДАТОК
ШУКАЙТЕ ’SEA PRAYER’ 
В МАГАЗИНІ ДОДАТКІВ

Ми надаємо практичну та пасторальну 
підтримку всім морякам, незалежно від 
національності, віри або раси. Наші портові 
капелани і волонтери відвідують судна, 
вітають моряків, пропонують благодійну 
допомогу та консультації, практичну 
допомогу, догляд і дружбу.

Стелла Маріс є найбільшою мережею в 
світі з відвідування суден, яка працює в 339 
портах з 227 портовими капеланами по 
всьому світу.

Ми можемо продовжувати свою працю 
лише завдяки щедрим пожертвам наших 
прихильників та волонтерів.

Морський Апостолят 39 Площа Екклстона
Лондон, SW1V 1BX

Тел: +44 020 7901 1931
Електронна пошта:  
info@apostleshipofthesea.org.uk

 facebook.com/AoS.GB
www.apostleshipofthesea.org.uk
Зареєстрована благодійна організація в Англії та Уельсі № 1069833
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Реєстраційний номер компанії 3320318
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Підтримати Стелла Маріс пожертвою можна на 
сайті: www.apostleshipofthesea.org.uk/ways-donate

Стелла Маріс (Морський 
Апостолят) – це 
католицька благодійна 
організація, що підтримує 
моряків у всьому світі.

Святкування століття Stella Maris
Юен МакАртур – КЕРІВНИК З РОЗВИТКУ В ШОТЛАНДІЇ 

Stella Maris повернулася 
додому минулого місяця,  
щоб відзначити 25-й 
Всесвітній конгрес у Глазго,  
де була заснована ця 
благодійна організація.

Делегати з усього світу прибули 
до Другого міста Імперії, щоб 
потрапити на цей захід, який 
проводився з 3 по 5 жовтня, та 
поміркувати в цей час про те, як 
розвинулася організація Stella 
Maris від її скромних початків на 
березі річки Клайд у 1920 році до 
цього часу.

Оскільки темою зустрічі було 
просування вперед «Після 
шторму», час було присвячено 
підтвердженню загальної 
віри і цінностей та зміцненню 
глобальної мережі.

Майже 200 портових капеланів, 
регіональних і національних 
координаторів, відвідувачів 
кораблів і волонтерів з 25 країн, 
а також офіційні представники 
Святого Престолу були присутні 
на святкуванні 102-ї річниці 
нашої благодійної організації. Для 
багатьох це була, в першу чергу, 
можливість і нагода нарешті 
зібратися разом і поділитися з 
усіма своїм досвідом. Ввечері на 
понеділок у місті відбулася меса 
в церкві Св. Мунго, де єпископ 
Х’ю Гілберт, промоутер Шотландії, 
був головним служителем. 
Потім, за 24 години, ще одне 
чудове святкування відбулося 
в соборі Св. Андрія неподалік 
від Клайда, де монс. Олександр 
Антоній Вадаккумтхала, єпископ 
Каннура та єпископ-промоутер 
Stella Maris Індії, був головним 
служителем. Ця подія 4 жовтня 
стала особливою, оскільки 
відзначалася 102-а річниця 
благодійної організації.

Протягом двох днів панувала 
справді міжнародна атмосфера, 
і міжнародний директор Stella 
Maris о. Бруно Чічері пообіцяв 
продовжувати підтримку 
моряків, рибалок та родин, які 
постраждали від жорстокості 
війни в Україні.

По мірі ескалації 
звірств, капелани 
Stella Maris працюють, 
щоб допомогти 
постраждалим 
морякам та їхнім 
родинам у критичних 
повсякденних 
потребах. Підтримкою 
українських моряків 
займається національний 
директор Stella Maris о. Олександр 
Смеречинський. О. Олександр 
та його помічник Ростислав 
Інжестойков разом працюють з 
моряками та є джерелом доброї 
поради та підтримки для їхніх 
сімей, коли моряки перебувають 
далеко у морі. О. Бруно сказав: 
«Зараз зростає потреба в 
психологічній підтримці 
українських моряків та їхніх сімей, 
що зазнали травм, хвилювань і 
страху під час війни, яка наразі 
триває, тому наша благодійна 
організація запроваджує 
нову програму середньо- та 
довгострокової підтримки від 
професійних психологів в Україні: 

«Платформа забезпечить 
програму дистанційного 
постійного психологічного 
консультування для тих, хто 
найбільше цього потребує».

О. Бруно додав, що Stella Maris 
дуже підбадьорена посланням 
від Папи Франциска з нагоди 
Всесвітнього конгресу, в якому 
він закликає нашу благодійну 
організацію ніколи не вагатися 
висвітлювати будь-які проблеми, 
які стосуються моряків і рибалок, 
і озвучувати усі виклики, з якими 
стикається морська спільнота.

Мартін Фолі, генеральний 
директор Stella Maris у 
Великобританії та регіональний 
координатор у Європі, будучи 
повністю солідарним з о. 
Бруно, ще раз наголосив на 
необхідності покращення і 
розвитку спілкування в сфері 
обслуговування моряків, рибалок 
та їхніх сімей.

Він сказав: «Наша спільна віра 
спонукає нас до дій!

Stella Maris існує, щоб любити 

людей моря, весь персонал, всіх 
волонтерів і всіх людей, з якими 
працює ця благодійна організація.

Ми прагнемо чесно служити 
людям моря, морського сектора, 
Церкви та всім зацікавленим і 
небайдужим до нашої спільної 
справи.

Наша велика сила проявляється 
в різноманітності наших команд 
в усьому світі. Оскільки ми є 
представниками спільнот, які 
ми обслуговуємо, з якими також 
разом працюємо та живемо, ми 
якнайкраще розуміємо виклики,  
з якими вони стикаються.

Нам потрібно ефективно 
звітувати про роботу, яку 
ми виконуємо, висвітлюючи 
несправедливість і зловживання, 
що відбуваються в морському 
та рибальському секторах, 
включно з утиском прав моряків, 
їх примусовим утриманням, 
сучасним рабством та торгівлею 
людьми.

Щоб зробити це, нам потрібно 
щось більше, ніж чутки і розповіді, 
тому ми продовжуємо сприяти 
використанню загальної бази 
даних Stella Maris, яка фіксує 
нашу діяльність на кораблях, 
рибальських суднах, відвідування 
лікарень тощо.
База даних, яка була створена 
компанією Stella Maris UK, зараз 
використовується у Великій 
Британії і Європі, а також в 
Кенії та Південній Африці, 
вона є трансформаційною і 
має допомогти нам покращити 
спілкування як всередині країни, 
так і зі ЗМІ, регуляторними 
органами та владою».

26-й Всесвітній конгрес Stella 
Maris відбудеться через три роки 
– у 2025 році у Канаді.
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ТРЕТЯ НЕДІЛЯ АДВЕНТУ
НЕДІЛЯ, 11 ГРУДНЯ 

ЄВАНГЕЛІЄ ВІД МАТВІЯ 11:2-11
“Почувши у в’язниці про діла Христові, Йоан послав його спитати 
через своїх учнів:

“Ти той, що має прийти, чи іншого маємо чекати?”
У відповідь на це Ісус сказав їм: “Ідіть і сповістіть Йоана про те, 

що чуєте й бачите:
Сліпі бачать і криві ходять; прокажені очищуються і глухі чують; 

мертві воскресають і вбогим проповідується Добра Новина.
Щасливий, хто через мене не спотикнеться.”
Тоді, як ті відходили, Ісус почав говорити людям про Йоана:  

“На що ви вийшли подивитися в пустиню? На тростину, що її 
колише вітер?

На що ж вийшли подивитись? На чоловіка, одягненого в одежу 
м’яку? Таж ті, що носять м’яку одежу, сидять у царських палацах.

Чого ж тоді вийшли? Побачити пророка? Так, кажу вам, і більше, 
як пророка.

Це той, що про нього написано: Ось я посилаю мого посланця 
перед тобою, що приготує тобі дорогу перед тобою.

Істинно кажу вам, що між народженими від жінок не було 
більшого від Йоана Христителя; однак найменший у Небеснім 
Царстві більший від нього.”

ЄВАНГЕЛІЄ І ТИ
Сьогодні ми святкуємо третю 
неділю Адвенту. Ця неділя відома 
як Gaudate Sunday(Радісна неділя) 
– це час, коли нас просять знайти 
хвилинку, щоб порадіти тому, що 
прихід Господа дуже близько. 
Великий піст має свою неділю 
Laetare, а Адвент має свою неділю 
Gaudate – день у період покаяння, 
коли всіх людей заохочують 
дотримуватися послання Адвенту, 
не надто поспішаючи на Різдво. 
Сьогодні на Месі ми з радісною 
надією чекаємо приходу нашого 
Спасителя Ісуса Христа. Рік 
добігає кінця... і який це був 
жахливий рік! Рік, у якому Covid 
все ще спричиняє смерть у всіх 
частинах нашого світу. Рік голоду, 
посухи... та війни. Я думаю, багато 
людей будуть раді залишити 
цей рік позаду. Так, мабуть, у 
багатьох з нас є відчуття, що 
ми щось залишаємо позаду. Ми 
переходимо до чогось нового 
і можемо сподіватися, що це 
принесе нам щось краще.

Сьогоднішнє євангельське 
читання переносить нас у часи, 
коли Йоан перебував у в’язниці 
(близько вісімнадцяти місяців). 
Напевно, Йоан мав там самотній 
і гіркий досвід. Вільна людина з 
пустелі тепер замкнена в тісній 
камері! Йоан дуже хотів побачити 
Ісуса, але мусив задовольнитися 
тим, що почув про його справи 
через своїх послідовників, які 
повірили в Сина Людського. Йоан 
посилає декого зі своїх учнів із 
запитанням: «Чи Ти той, хто має 
прийти, чи нам чекати іншого?»

Яку Ісус дає відповідь? Як це 
часто буває, Він не відповідає 
прямо на запитання, а цитує 
пророка Ісаю: «Ідіть і сповістіть 
Йоана про те, що чуєте й бачите:

Сліпі бачать і криві ходять; 
прокажені очищуються і глухі 
чують; мертві воскресають і 
вбогим проповідується Добра 
Новина».

Ознаки Царства Небесного вже 
присутні в нашому світі через 
присутність Ісуса. І наш Адвент 
запрошує нас подорожувати з 
надією та радісною легкістю в 
наших кроках.
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ДРУГА НЕДІЛЯ АДВЕНТУ 
НЕДІЛЯ, 4 ГРУДНЯ 

ЄВАНГЕЛІЄ ВІД МАТВІЯ 3:1-12
“Того часу з’явивсь Йоан Христитель і проповідував 
у пустині Юдейській. Він говорив: “Покайтесь, бо 
наблизилося Небесне Царство.”

Це ж той, що про нього говорив пророк Ісая: “Голос 
вопіющого в пустині: Приготуйте Господню дорогу, 
вирівняйте стежки його.” А той Йоан мав одежу з 
верблюжого волосу й пояс ремінний на крижах у 
себе; їжа ж його була – сарана й мед дикий. Тоді 
виходили до нього Єрусалим і вся Юдея, і вся околиця 
йорданська і приймали хрищення від нього в річці 
Йордані, сповідаючись у своїх гріхах.

Побачивши, що сила фарисеїв та садукеїв іде 
на хрищення до нього, він до них мовив: “Гадюче 
поріддя! Хто вас навчив тікати від наступаючого гніву?

Принесіть же плід, гідний покаяння, і не гадайте, що 
можете самі собі казати: Маємо за батька Авраама. 
Кажу бо вам, що Бог з цього каміння може розбудити 
(до життя) дітей Авраама.

Сокира вже при корінні дерев: кожне дерево, що не 
приносить доброго плоду, зрубають і в вогонь кинуть.

Я вас хрищу водою на покаяння, а той, хто йде за 
мною, від мене потужніший, і я негідний носити йому 
взуття. Він вас христитиме Духом Святим і вогнем.

Лопата вже в руці в нього, і він очистить тік свій 
та збере свою пшеницю до засіків, а полову спалить 
вогнем незгасним.”

Неділя в морі
З о. Колумом Келлі

ЄВАНГЕЛІЄ І ТИ
Сьогодні Матвій знайомить нас з одним з 
найзахопливіших персонажів Нового Завіту. 
Це той самий Йоан, син Захарії та Єлизавети, 
головною місією якого було підготувати шлях для 
Господа. І тому він з’являється в пустелі як той, хто 
готує дорогу Месії. У своїй проповіді він закликає 
до покаяння, бо наблизилося Царство Небесне, і 
попереджає, що хрещення несе із собою заклик 
приносити плоди, гідні покаяння.

Ця проповідь Йоана співзвучна з головним 
закликом Христа: «покайтеся, бо Царство 
Небесне близько».

Вони обидва вимагають радикальних рішень в 
очікуванні остаточного приходу Господа.

Як і багато пророків Старого Завіту, Йоан 
виглядав дещо ексцентричним – він постає перед 
нами одягненим у одяг з верблюжої шерсті, 
подібно до Іллі. Він жив дуже просто, але нам 
кажуть, що цілі натовпи збиралися, щоб послухати 
його проповідь і отримати від нього хрещення. 
Йоан каже їм поділитися тим, що мають – своїм 
одягом і їжею – з тими, хто потребує. Якщо людина 
справді захоче змінити своє життя, то стане 

братом чи сестрою для інших – навіть абсолютно 
чужих. Таким чином покаяння стає чимось 
більшим, ніж просто використанням слів... Йоан 
волає діяти! І діяти саме зараз, поки не пізно!

Хоча період Адвенту — це час очікування 
та підготовки, різдвяні святкування, 
здається, починаються щороку раніше. 
Вже є повідомлення про те, що ми повинні 
влаштувати велику вечірку... але, з іншого боку, 
деякі люди стикаються з Різдвом, знаходячись у 
стані далеко не святковому – у стані страждання, 
бездомності та потреби. Йоан Хреститель 
закликав до змін, коли вказував шлях до Христа. 
Звичайно, наш світ ніколи не стане раєм. Але 
щоб відбулися справжні зміни, потрібно, щоб 
пророк, мудра людина відступив і поставив під 
сумнів деякі аспекти життя і соціального світу, 
які ми вважаємо “нормальними”. Тож нехай 
наш Адвент буде часом, коли ми залишимося 
осторонь і поміркуємо над посланням Йоана 
про те, що добрі плоди, які ми приносимо, є 
доказом нашого покаяння.

Можливостей багато.
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ЧЕТВЕРТА НЕДІЛЯ АДВЕНТУ
НЕДІЛЯ, 18 ГРУДНЯ 

ЄВАНГЕЛІЄ ВІД МАТВІЯ 1:18-24
“Народження Ісуса Христа відбулося так: Марія, його мати, 
була заручена з Йосифом; але, перед тим, як вони зійшлися, 
виявилося, що вона була вагітна від Святого Духа.

Йосиф, її чоловік, бувши праведний і не бажавши її ославити, 
хотів тайкома її відпустити.

І от, коли він це задумав, ангел Господній з’явився йому уві 
сні й мовив: “Йосифе, сину Давида, не бійсь узяти Марію, твою 
жінку, бо те, що в ній зачалось, походить від Святого Духа.

Вона породить сина, і ти даси йому ім’я Ісус, бо він спасе 
народ свій від гріхів їхніх.”

А сталося все це, щоб здійснилось Господнє слово, сказане 
пророком:

“Ось, діва матиме в утробі й породить сина, і дадуть йому ім’я 
Еммануїл, що значить: З нами Бог.”

Прокинувшись від сну, Йосиф зробив, як звелів йому ангел 
Господній: прийняв свою жінку”.

ЄВАНГЕЛІЄ І ТИ
Центральним героєм розповіді 
Матвія про народження Ісуса є 
Йосиф. Бог звернувся до Йосифа 
через його сон, у якому ангел 
Господній повідомив Йосифу про 
народження, ім’я та місію Ісуса. 
Місія полягала в тому, що Ісус 
врятує свій народ від їхніх гріхів. 
Йосиф, як і усі, напевно, знав про 
обіцянку щодо приходу Месії, але 
він, мабуть, був дуже збентежений, 
коли зрозумів, що буде залучений 
до її здійснення. Йосиф спочатку 
почувався розгубленим через те, що 
сталося з його нареченою, але він 
обрав довіру до Божого задуму та до 
Його посланця. Як часто в нашому 
світі ми прислуховуємось до Бога і 
дозволяємо Йому говорити з нами? 
Не завжди легко довіритися Господу, 
коли Він вимагає від нас чогось 
незвичного і складного з нашої точки 
зору.

Для Матвія важливі імена. Він 
відзначає, що дитину назвуть 
Еммануїл – «з нами Бог».

Ісус буде втілювати присутність 
Бога Отця в нашому світі. Бог з нами і 
є одним з нас.

І ця присутність не закінчується 
з Воскресінням. Перед тим, як 
Ісус залишить своїх учнів під час 
Вознесіння, Його останні слова 
(Євангелії від Матвія) такі: «Я з вами 
по всі дні – аж до кінця віку».

Аж до теперішнього часу Ісус 
залишається для нас Еммануїлом. 
І тому ми продовжуємо святкувати 
народження Ісуса через 2000 років. 
Часто моряки в цей час знаходяться 
за багато миль від дому, і вони теж 
мають свої мрії. Більшість цих мрій 
завжди пов’язана із їхніми родинами 
та їхнім добробутом. Моряки 
сподіваються, що коли вони зрештою 
будуть разом зі своїми близькими, 
благословення Різдва збагатять 
їхню любов і довіру. У морі майже 
немає ніяких ознак Різдва, і екіпажі 
часто не знають, де вони будуть 
у цей особливий день – можливо, 
на далекому березі, можливо, у 
відкритому морі... але на борту вони 
мають подарунки від капеланів, з 
якими зустрілися в попередньому 
порту, і це нагадує їм, що Різдво – це 
час любові та щедрості.

Воістину – з нами Бог.
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РІЗДВО
НЕДІЛЯ, 25 ГРУДНЯ

ЄВАНГЕЛІЄ ВІД ЙОАНА 1:1-18
“Споконвіку було Слово, і з Богом було Слово, і Слово 
було – Бог. З Богом було воно споконвіку.

Ним постало все, і ніщо, що постало, не постало без 
нього. У ньому було життя, і життя було – світло людей.

І світло світить у темряві, і не пойняла його темрява. 
Був чоловік, посланий Богом, ім’я йому – Йоан.

Прийшов він свідком – свідчити світло, щоб усі з-за 
нього увірували. Не був він світло – був лише, щоб 
свідчити світло.

Справжнє то було світло – те, що просвітлює кожну 
людину. Воно прийшло у цей світ.

Було у світі, і світ ним виник – і світ не впізнав його. 
Прийшло до своїх, – а свої його не прийняли.

Котрі ж прийняли його – тим дало право дітьми 
Божими стати, які в ім’я його вірують; які не з крови, ані 
з тілесного бажання, ані з волі людської, лише – від Бога 
народилися.

І Слово стало тілом, і оселилося між нами, і ми славу 
його бачили – славу Єдинородного від Отця, благодаттю 
та істиною сповненого.

Свідчить про нього Йоан, і проголошує, промовляючи: 
«Ось той, про кого я говорив: Той, що йде за мною, 
існував передо мною, був раніше за мене.»

Від його повноти прийняли всі ми – благодать за 
благодать.

Закон бо був даний від Мойсея, благодать же й істина 
прийшла через Ісуса Христа.

Ніхто й ніколи Бога не бачив. Єдинородний Син, що в 
Отцевому лоні, – той об’явив.”

ЄВАНГЕЛІЄ І ТИ
Різдво — це прекрасне свято, і це час, коли 
ми маємо подумати не тільки про прикраси, 
але й про очищення.

Події тієї ночі у Вифлеємі можуть 
виглядати дуже гарно на яскравих 
різдвяних листівках, зосипаних мішурою 
та блискітками! Але якою була реальність? 
Дитина народилася, щоб стати Царем, але 
колискою стали ясла, оскільки її батьки не 
змогли знайти ніякого іншого житла, де 
могли б зупинитися. Цей епізод у Божій 
драмі, мабуть, є одним із найвідоміших 
і найрадісніших. Ми добре знаємо 
персонажів:
Марія, яка добровільно приймає Божий 
план щодо народження нею Його Сина.
Йосип, людина чесна і шляхетна, великої 
та щирої віри – він заручений з Марією, 
знаючи, що вона вагітна дитиною, яка не 
належить йому.
Дитя.
Пастухи, яким явився Ангел з Військом 
Небесним, щоб сповістити їх, що в місті 
Давида вони знайдуть Спасителя, який 
є Месією, Господом. Пастухам навіть не 
дозволялося відвідувати храм, оскільки 
вони вважалися нечистими і через це 
негідними, але саме вони мали стати 
першими очевидцями Месії.

Це була ніч, коли в світ прийшло нове 
розуміння, яке означає: «Бог серед нас». 
Свято Різдва дає шанс нам усім привітати 
і обійняти це дитя в своєму серці, але чи 
цей епізод у великій історії Бога змусив нас 
захотіти більше дізнатися про Нього і про 
те, що буде далі? Це важливе питання, тому 
що ми не глядачі цієї драми! Ми — люди, 
для яких народилася ця дитина. Це дитя 
дорослішало, щоб згодом зцілити, навчити 
й оновити нас.

У час Різдва морські екіпажі будуть ходити 
по всьому світу, в усіх його частинах, а 
як би хотілося, щоб моряки могли бути 
вдома зі своїми близькими і святкувати 
в родинному колі! Але з ким і як би ми не 
святкували, де б не були в цей час – на 
суші чи в морі, головне, щоб це прекрасне 
свято допомогло нам оцінити і осмислити 
силу Божої любові до нас. Господь любить 
нас як тілом, так і духом Своїм, і Його можна 
знайти як у коморах, так і в церквах, як на 
кухнях, так і у соборах. Свято Різдва – це 
свято доброї новини, свято дива і свято 
краси! Це свято Бога всередині нас! Свято 
справжньої любові, яка перемагає все! 
Тож нехай на це Різдво кожен отримає 
свій найдивовижніший подарунок – відчує 
радісний трепет перед дитиною в яслах.
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Роль св. Йосипа 
в Різдвяній 
історії
Донал Ентоні Фолі

Ми так мало знаємо про св. 
Йосифа – в нас навіть не маємо 
запису, який передавав би 
нам щось з його слів! Проте, 
хоча його роль була тихою і на 
задньому плані, ми можемо 
бути впевнені, що це була дійсно 
важлива роль, бо він відомий 
нам як прийомний батько Ісуса 
та наречений Богоматері. Ось, 
що ми знаємо про його шлюб 
з Марією та про його участь у 
народженні Ісуса і в Його житті.
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Джерелом наших знань про св. Йосипа в 
історичному плані є початкові розділи Євангелій 
від св. Матвія та св. Луки. Інша інформація дійшла 
до нас через апокрифічні писання, які остаточно не 
були прийняті Церквою, але були в обігу протягом 
перших століть. І хоча дещо з того, що вони 
містять про Йосипа, може бути правдою, ми маємо 
абсолютну впевненість лише в Євангеліях, оскільки 
Церква визнає як канонічні лише їх.

Але того, що ми можемо знайти про св. Йосипа 
в Євангелії, так мало! І ми, звісно, хотіли б знати 
більше, та навіть не маємо записів про те, що він 
казав! Св. Йосиф відіграв дуже важливу роль як 
прийомний батько Ісуса та наречений Богоматері, 
але він виконував свою місію тихо, завжди 
залишаючись ніби в тіні.

Йосип був із дому Давида, з коліна Юдиного. 
З Євангелія ми дізнаємося, що він народився у 
Вифлеємі – місті Давида поблизу Єрусалиму. Його 
генеалогія подана в обох Євангеліях від Матвія та 
від Луки. У той час, коли він вступив у свою велику 
роль голови і захисника Пресвятої родини, він жив 
у Назареті в Галілеї, далеко на північ від Вифлеєму. 
Причина цього переїзду невідома, але, можливо, 
це було пов’язано з необхідністю знайти там 
роботу теслі. Ймовірно, саме в Назареті Йосип був 
заручений з Марією – тоді їхня шлюбна церемонія 
мала відбутися приблизно через рік після отримання 
Марією Благої Вісті. У єврейській культурі того часу 
заручини вважалися еквівалентом шлюбу в усьому, 
крім імені.

Саме з апокрифічних писань походить інформація 
про те, що Йосип був старим, також там можна 
знайти подробиці історії про те, яким дивним 
чином Йосипа було обрано нареченим Пресвятої 
Богородиці. Але з огляду на труднощі, які йому 
довелося пережити, важко уявити, що він був дійсно 
старим за сьогоднішніми мірками, і більш імовірно, 
що йшлося лише про велику вікову різницю з 
Марією – мабуть, Йосипу було лише за тридцять або 
за сорок, коли народився Ісус.

Шлюб св. Йосифа та Богоматері
За словами Блаженного Августина (354-430) і св. 
Фоми Аквінського (1225-1274), яких вважають 
одними з найвидатніших католицьких мислителів, 
шлюб Богоматері та св. Йосифа хоча і був справжнім 
шлюбом, але був цнотливим і невинним.

Таким чином, страждання св. Йосифа, коли він 
дізнався, що Марія вагітна (після того, як ангел 
Гавриїл сповістив їй про народження Немовляти 

Христа) були значними, і його довіра 
до неї була піддана випробуванню. 
Навіть лише з цього ми вже можемо 
отримати уявлення про святість і 
велич Йосипа, оскільки його реакція 
була дуже відмінною від того, чого 
можна було очікувати! Замість 
того, щоб відреагувати з гнівом, 
він вирішив не оприлюднювати 
новину про вагітність Марії і тихо її 
відпустити, щоб позбавити позору.

З цієї причини св. Матвій назвав 
його «справедливою людиною». Але 
тоді ангел Господній явився Йосипу 
уві сні і сказав: “Йосипе, сину Давида, 
не бійсь узяти Марію, твою жінку, бо 
те, що в ній зачалось, походить від 
Святого Духа. Вона породить сина, 
і ти даси Йому ім’я Ісус, бо Він спасе 
народ свій від гріхів їхніх.” (Мт.1:20-21)

Народження Ісуса у Вифлеємі
Св. Йосиф не зволікав – коли він 
прокинувся, він прийняв тверде 
рішення зробити Марію своєю 
дружиною. Потім, через деякий час, 
коли вже мала народитися дитина, 
їм довелося здійснити подорож 
до Вифлеєму, щоб виконати наказ 
Римського імператора Цезаря Августа 
– той приказав провести перший 
перепис населення по всій Римській 
імперії. Мабуть, ця подорож була 
важкою як для Йосипа, так і для Марії, 
але ще більшим випробуванням 
стало для них те, що, прибувши до 
Вифлеєму, вони не змогли знайти, 
де зупинитися, хоча Марія вже 
готувалася до народження дитини. Це 
також стало серйозним викликом для 
Йосипа і його віри. Святе подружжя 

зрештою знайшло житло, розташоване в печерах 
за межами Віфлеєму. Саме тут Богородиця народила 
Ісуса без звичайних для жінок пологових болів. Якою 
таємничою і дивовижною подією мала бути для 
Йосипа причетність до такого чуда!

Далі Євангеліє від Луки описує, як місцеві 
пастухи, попереджені сонмом ангелів про чудесне 
народження дитини, прийшли до Святого сімейства 
і з благоговінням постали перед немовлям, а також, 
як Марія розмірковувала над усіма цими подіями 
у своєму серці – благоговіння та споглядання, 
безперечно, поділялося її мовчанням. Св. Йосиф 
також був поряд з Пресвятою Богородицею, коли 
вона пішла до Храму для Стрітення немовляти 
Ісуса, але він залишався на задньому плані, коли 
літній Симеон розмовляв із Марією та пророкував, 
що її дитині судилося стати знаком протиріччя для 
багатьох у Ізраїлі, а також возвістив їй про те, як меч 
скорботи – розп’яття – прошиє її душу (Лк 2: 34-35).

Святий Йосип і Святе Сімейство
Йосип знову мав зіграти дуже важливу роль: після 
візиту мудреців Святе Сімейство мусило поспішно 
поїхати, щоб уникнути гніву царя Ірода. І знову 
Йосипу уві сні з’явився Ангел і наказав втекти до 
Єгипту з Марією та дитиною, бо Ірод хоче вбити 
дитя. Йосип піднявся тієї ж ночі, підкоряючись наказу 
Ангела, і Святе Сімейство вирушило до Єгипту, де 
вони і залишалися до смерті Ірода.

Про цю подію Йосип був сповіщений через 
інший сон, у якому Ангел Господній наказав йому 
повернутися до своєї країни. Але після повернення 
був ще один сон, після якого Йосип привів родину 
жити в Назарет у Галілеї (Мт 2).

Нам нічого не відомо про повсякденне життя 
Святого Сімейства в Назареті, але ми можемо 
припустити, що відтепер життя св. Йосипа було 
повністю зосереджено на забезпеченні Марії та 
Ісуса, простому житті з ними та підтримці родини 
своєю працею теслі, зберігаючи при цьому вірність 
релігійним обрядам своїх предків.

Останній раз Йосип згадується в Біблії, хоча 
й не по імені, під час розповіді про те, як 
дванадцятирічного Ісуса знайшли в храмі після 
того, як Він був відсутній протягом трьох днів. Але 
ця розповідь знову зосереджена на Марії, хоча вона 
зворушливо називає св. Йосипа батьком Ісуса  
(Лк 2:41-52).

Нам нічого не сказано про смерть Йосипа, але, 
мабуть, це сталося перед початком публічного 
життя Христа, оскільки далі в Євангеліях ми чуємо 
про матір і братів Ісуса (Мт 12:46), але ніколи про 
Йосипа, хоча Ісус був відомий як син Йосипа (Ів 
1:45). І, певно, якби Йосип був ще живий під час 
розп’яття, то Ісус, вже будучи на хресті, довірив би 
Марію йому, а не св. Йоану. Ми не знаємо, де св. 
Йосип був похований, і ніяких реліквій від його тіла 
не було прикріплено до жодного культу. Враховуючи 
той факт, що св. Йосип помер на руках Ісуса та 
Марії в оточенні їхньої любові, він став визнаним 
покровителем щасливої смерті.
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Освячення ялинки
Коли ви будете встановлювати свій різдвяний 
вертепчик під ялинкою цього Адвенту, помоліться 
про благословення усі разом, як команда, перш 
ніж увімкнути вогні, і попросіть, щоб усі, хто 
насолоджується цим прекрасним святом, пізнали 
радість спасіння.
Усі хрестяться, коли говорить капелан:

Будь ім’я Господнє благословенне!

Всі відповідають: віднині і довіку!

Один із присутніх читає текст Священного Писання, наприклад:

Брати і сестри, послухайте слова апостола Павла до Тита: 3:4–7

“Та коли з’явилась доброта й любов до людей Спаса нашого Бога,
він спас нас не ради діл справедливости, які ми були зробили, але з свого 
милосердя, купіллю відродження і відновленням Святого Духа,
якого вилив на нас щедро через Ісуса Христа, нашого Спаса,
щоб ми, оправдані його благодаттю, стали згідно з надією 
спадкоємцями життя вічного.”

Замість цього уривку можна також читати інші тексти,  
наприклад, Буття 2:4-9 або Іс 9:1-6.

Мирянин промовляє наступну молитву зі зведеними долонями:

Господи Боже наш,
славимо Тебе за світло Творіння:
сонце, місяць і зорі ночі.
Славимо Тебе за світло Ізраїлю:
Закон, пророків і мудрість Священного Писання!
Славимо Тебе за Ісуса Христа, Твого Сина:
Він – Еммануїл, Господь, Який з нами, Цар світу цього,
Він сповнює нас дивом Твоєї любові.
Господи Боже,
нехай Твоє благословення зійде на нас,
коли ми освітлюємо це дерево -
хай воно дарує нам світло, хай втішає!
Хай буде для нас символом радості, яка сповнює наші серця!
Нехай усі, хто радіє цьому дереву,
прийдуть до пізнання і радості спасіння!
Ми просимо про це через Ісуса Христа, нашого Господа.
Амінь.

або:

Святий Господи,
ми прийшли з радістю та трепетом відсвяткувати  
народження Твого Сина,
що врятував нас від темряви гріха,
зробивши хрест деревом життя і світла.
Нехай це дерево, убране у блиску,
нагадає нам про животворчий хрест Господній,
щоб ми вічно раділи
у новому житті, до якого прагнуть наші серця!
Ми просимо цього через Ісуса Христа, нашого  
Господа.
Амінь.

Потім вмикаються вогники ялинки.

ДОБРЕ ЖИТТЯ10

МОЛИТВА ОЧІКУВАННЯ РІЗДВА

Славимо благословенну годину й мить,
В яку народився Син Господа 

і Пречистої Діви Марії – 
опівночі,

у Віфлеємі,
на пронизливому морозі.

У цю годину, Боже, почуй наши молитви і здійсни те, про що 
благаємо, 

через жертву нашого Спасителя Ісуса Христа,
і Його благословенної Матері.

Амінь.
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Стелла Маріс є найбільшою 
мережею в світі з 
відвідування суден. 
Ми покращуємо життя 
мореплавців і рибалок 
через нашу мережу 
місцевих капеланів та 
центрів моряків, експертну 
інформацію, адвокацію, та 
духовну підтримку.
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